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Editorial

Serveis
Ajuntament de Collbató 93 777 01 00
Atenció ciutadana 012
Biblioteca Sibil·la Durfort 93 777 93 41
Casal de la Gent Gran 93 777 93 41
CAP Collbató 93 777 07 59
CAP El Bruc 93 771 01 31
CAP Esparreguera 93 770 81 00
Farmàcia Esteve 93 777 00 76
FECSA (avaries) 900 77 00 77
Agència Tributària Igualada 93 804 65 61
Organisme Gestió Tributària 
Igualada 93 472 91 40
Hispano Igualadina 93 804 44 51
Hospital Martorell 93 774 20 20
Oficina de turisme 93 777 90 76
 /647 96 40 76
Oficina Correus Collbató 93 777 06 33
Parròquia de Collbató 93 777 01 36
Parròquia del Bruc 93 771 00 04
Gas Natural (avaries) 900 750 750
Serveis funeraris (Pomfusa) 93 775 55 52
Aigües de Collbató 
Atenció al client (dimecres i divendres, 
de 9.30 a 13.30 h)  900 102 307
Avaries (24 hores)  616 421 478
Taxi Collbató, El Bruc i Esparreguera
 659 68 09 19 / 659 89 40 13 / 610 35 43 75

Emergències
Ambulàncies i emergències 
mèdiques 112
Bombers de Collbató 112
Bombers de la Generalitat 112
Emergències  112
Guàrdia Municipal de Collbató  670 20 14 20
Mossos d’Esquadra  112
Creu Roja. 
Delegació de Montserrat:  93 238 22 36
 

Centres educatius
Llar d’infants L’Abellerol 93 777 99 80
Escola La Salut 93 777 00 19
Escola Mansuet 93 777 98 38
Institut Collbató 93 777 98 37

Telèfons d’interès

Edita
Ajuntament de Collbató
Bonavista, 2 - 08293 - Collbató
Tel. 93 777 01 00
Fax 93 777 06 50

D.L. B-23138-96

Protagonistes, vosaltres
La revista que teniu a les vostres mans és 
un mitjà de comunicació pensat al servei 
de les collbatonines i els collbatonins. 
Una publicació on l’Ajuntament posa en 
coneixement la seva tasca envers el mu-
nicipi, de forma transparent i objectiva. 

Però, en aquest mandat que tot just 
comença a rodar, l’equip de Govern 
volem donar-li un nou aire. I és que 
Collbató no seria el que és sense la 

seva gent: les seves veïnes i veïns, les 
seves tradicions, el seu teixit cultural, 
comercial, educatiu i associatiu.  És 
per aquest motiu que, a partir d’aquest 
mateix número, Collbató Informa  com-
binarà la difusió de l’acció del Govern 
municipal amb la comunicació de tots 
els esdeveniments impulsats per la seva 
ciutadania. I ho farà no només infor-
mant-ne, sinó donant-li veu als seus 
protagonistes: vosaltres. 

És per això que ens fa especial il·lusió 
aquest primer número, on es dona veu 
a les voluntàries de Creu Roja i en fem 
esment a alguns dels nostres veïns que 
han tingut un paper destacat en l`àmbit 
esportiu. No hi són tots, però tenim 
dies per endavant per anar donant a 
conèixer i posar en valor allò que batega 
al nostre poble. 

Gemma Rodríguez 

Alcaldessa de Collbató
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Eleccions

El PSC guanya les eleccions municipals i 
forma govern juntament amb Collbatots
Gemma Rodríguez, nova alcaldessa de Collbató

Les eleccions municipals del 
passat 28 de maig van supo-
sar un canvi en l’Ajuntament, 
Després de vuit anys de man-

dat a càrrec d’Esquerra Republicana i 
d’una darrera legislatura con els republi-
cans comptaven amb majoria absoluta. 
Els socialistes van guanyar els comicis 
amb el 25,65% dels vots, aconseguint 
tres regidors al Consistori. El segon 
partit més votat va ser ERC-GIC, amb 
el 24,49% dels vots, també amb tres 
regidors. En tercer lloc per número de 
vots es va situar l’agrupació d’electors 
Collbatots, amb 22,56% dels vots eme-
sos, tot assumint tres regidors. A banda 
d’aquest triple empat en número de 
regidors, cal destacar que el Consistori 
es completa amb la presència de Junts 
per Collbató, amb 12,7%, i del PP, amb 
7,19% dels vots; ambdues formacions 
van aconseguir un regidor cadascuna. 

Un cop celebrat els comicis, el 17 de 
juny, es va constituir el nou consis-
tori. Gemma Rodríguez, del PSC, va 

ser escollida alcaldessa, dies Després 
de tancar un acord de govern amb 
Collbatots. Així doncs, l’equip de go-
vern es troba format per l’Alcaldessa, 
Gemma Rodríguez (PSC); Pau Calsina 
(Collbatots), Pedro Pedreño  (PSC) i 
Sergi Trigo (Collbatots), com a Tinents 
d’Alcaldessa; i pels regidors Jesús Do-
mene (PSC) i Tamara Rodríguez. 

Pel que fa al cartipàs, l’Alcaldessa, 
Gemma Rodríguez, ostenta les atribu-
cions d’Atenció a la Ciutadana, Entitats 
i Associacions; Urbanisme, Habitatge 

L’Ajuntament de Collbató vol ser més proper 
amb els veïns i veïnes a partir d’aquest nou 
mandat amb la figura dels regidors de Barri. 
D’aquesta manera, cadascun dels barris de 
Collbató tindrà un enllaç directe amb els di-
ferents regidors  i regidores que formen part 
de l’equip de Govern.  En aquells veïnats on 
hi hagi una associació de veïns constituïda, 
la figura del regidor de barri servirà d’enllaç 
directe d’aquestes entitats amb el Consistori. 

i Serveis al Territori; Secretaria, Ser-
veis Jurídics, i Contractació; Serveis 
Socials; Gent Gran; Benestar Animal; 
i Recursos Humans.

Pau Calsina es troba al capdavant de 
Turisme, Promoció Econòmica, i Co-
merç; Cultura, Biblioteca i Patrimoni; 
Mobilitat; i d’Espais Públics i Via Pú-
blica. El regidor Jesús Domene gesti-
ona les àrees d’Intervenció, Economia 
i Hisenda; Comunicació i Protocol; 
així com de Sanitat i Salut Pública. 
Tamara Rodríguez assumeix les re-
gidories d’Esports, Joventut, Educació 
i Igualtat. Per la seva banda, Sergio 
Trigo és el responsable de Seguretat 
Ciutadana, Protecció Civil, Civisme i 
Convivència; Medi Ambient i Defen-
sa Forestal; Participació Ciutadana, 
Noves Tecnologies i Administració 
Electrònica; i i de Transparència i Bon 
Govern. Finalment, Pedro Pedreño és 
el regidor del Comissionat del Servei 
Municipal d’Aigua, així com adjunt a 
Recursos Humans.

Es posa en marxa la figura del Regidor de Barri
L’Ajuntament posa en marxa una via més directa per donar resposta a les necessitats i demandes de totes les zones del municipi

Regidor/a Barris assignats Adreça de correu electrònic

Gemma Rodríguez Bosc del Missé, La Fumada,  
Eixamples i Disseminats rodriguezqg@collbato.cat

Pau Calsina Els Clots i Pla del Castell calsinagp@collbato.cat
Sergi Trigo Nucli històric i Pujolet clbt.trigogs@collbato.cat

Jesús Domene Can Dalmases I i II domenemj@collbato.cat

Tamara Rodríguez Font del Còdol, les Illes i Can Migrat rodriguezct@collbato.cat

Assignació de regidors de barri: 
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Pressupost

El Ple extraordinari de desem-
bre va aprovar, inicialment, 
el pressupost de l’any 2024, 
amb una dotació de més de 

7.164.000 euros i el primer tràmit ad-
ministratiu superat. Aquestes xifres 
suposen un increment de 265.615,22 
euros: un 3,85% més respecte del pres-
supost de l’any anterior.  

Un dels aspectes més destacats és que 
s’incrementa l’esforç inversor de l’Ajun-
tament. El consistori, conscient de les 
necessitats en espais, serveis, aigua 
i equipaments municipals, destina a 
aquest capítol 1.373.000 euros, dels quals 
prop del 80% procedeix de subvencions 
i altres 84.000 euros procedeixen de 
recursos propis. Com a novetat en el 
capítol d’inversions, es crea d’una par-
tida especifica per planificar inversions 
i redactar projectes a tal de dur-los a 
terme durant tot el mandat, fins el 2027.

Entre les actuacions més destacades de 
les que ja es disposa de projecte hi ha 
la inversió prevista per a la millora del 
servei d’aigua potable. Per tal d’abordar 
el dèficit crònic d’inversions a la xarxa 
i lluitar contra fuites, es destinaran més 
de 676.000 euros, parcialment subven-
cionats. 

A través del programa general d’in-
versions de la Diputació de Barcelona, 
Collbató durà a terme aquest proper 
2024 altres tres grans actuacions. En 

L’Ajuntament aprova un pressupost de  
més de 7 milions d’euros on es prioritza 
el capítol d’inversions en espais, serveis, 
aigua i equipaments municipals

primer lloc, un pla d’asfaltat de diferents 
carrers del municipi, que s’està estudiant 
conjuntament amb les obres de millora 
de la xarxa d’aigua potable, per evitar ar-
ranjar carrers i que, a posteriori, s’hagin 
de tornar a aixecar, optimitzant així les 
inversions del municipi. En segon lloc, 
es reurbanitzarà el Parc de les Parellades. 
Finalment, s’instal·larà un sistema de 
videovigilància amb càmeres de segu-
retat, amb el que millorarà la prevenció 
i actuació davant de furts o robatoris. 

Altres inversions necessàries pel mu-
nicipi i equipaments municipals que 
s’inclouen als comptes són la instal·lació 
de plaques fotovoltaiques, inversions 
en mobiliari públic (bancs, papereres, 
fanals), millores en senyals de trànsit 
o  la reparació de les portes d’accés al 
Casinet (aquesta darrera, acordada amb 
el grup municipal de Junts x Collbató). 

Juntament amb les inversions en espais, 
equipaments i serveis públics, els comptes 
municipals mantenen el seu compromís 
amb altres necessitats de la ciutadania. Per 
una banda, es manté la previsió per desti-
nar 20.000 euros als pressupostos partici-
patius, però amb un estalvi de 7.000 euros 
en gestionar-se aquesta acció de forma 
directa per l’Ajuntament, sense contractar 
cap empresa intermediària com es feia fins 
ara. En segon lloc, s’incrementa la dotació 
municipal per al Servei de Teleassistència 
en més de 22.000 euros respecte l’any 2023 
(amb una dotació total de gairebé 60.000 

L’equip de Govern presenta al ple uns comptes on es busca posar en marxa el municipi alhora 
que dotar a l’Ajuntament d’un major múscul financer per fer front a les necessitats del futur. 

euros). També es destinen 62.250 euros 
en subvencions a entitats municipals de 
caràcter social, cultural, educatiu o espor-
tiu, entre d’altres: 3.000 euros més que al 
pressupost anterior. 

Enfortir ingressos i reduir despeses 

innecessàries: claus del nou pressupost

La base per tenir un Ajuntament amb uns 
comptes enfortits i que en garanteixin la 
capacitat inversora és garantir els seus 
ingressos. Això s’ha dissenyat tenint en 
compte el context general d’increment 
de preus de matèries primeres i del cost 
dels serveis i inversions que es donen o 
s’impulsen des dels ens locals. Per acon-
seguir-ho, els comptes s’han dissenyat 
partint de tres línies fonamentals. 

Per una banda, s’ha buscat una reducció 
de despeses estructurals que permetin 
redistribuir el capital de l’Ajuntament a 
àrees estratègiques. En primer terme, el 
canvi del dia de recollida del vidre perme-
trà un estalvi d’uns 20.000 euros anuals; 
cal tenir en compte que mantenir la re-
collida del vidre els dissabtes ha suposat a 
l’Ajuntament 80.000 euros de sobrecostos 
entre el 2019 i març de 2023). En segon 
lloc, aquest 2024 està previst el canvi de 
tota la il·luminació publica a bombetes 
LED; aquesta actuació, juntament amb 
la modificació dels quadres de llum per-
metrà un estalvi en subministrament 
elèctric de prop de 40.000 euros anuals. 
En quant a l’estructura organitzativa de 
l’Ajuntament, es recupera la figura del 
Secretari -Interventor;  i s’han elimi-
nat dos càrrecs de CAPS: amb aquesta 
reducció de despesa d’aproximadament 
100.000 euros. Això permetrà, a més, 
el desplegament total de la relació de 
llocs de treball de l’Ajuntament, i que 
col·lectius tan vitals pel municipi com 
ara la Llar d’Infants, la Neteja, la Guàr-
dia Municipal o Serveis Socials cobrin, 
després d’anys d’espera, el sou que els hi 
correspon. Cal destacar també que s’han 

Valor cadastral  

de l’immoble

Increment de l’IBI anual en aplicar   

el nou gravamen (0,729 %)

Entre 50.000 / 100.000 € Entre 17,50 € / 35,00 € anuals  (a repartir  
entre les quatre quotes del tribut)

Entre 100.001 / 200.000 € Entre 35,00 € / 69,95 € anuals

Entre 200.001 / 300.000 € Entre 70,00 € / 105,00 € anuals

Entre 300.001 / 500.000 € Entre 105,00 € / 177,00 € anuals

Entre 500.001 / 1.000.000 € Entre 177,00 € / 345,00 € anuals

Variació IBI
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Pressupost

eliminat transferències que l’Ajuntament 
no vinculades a l’interès del municipi, 
com ara l’Associació de Municipis per 
la Independència (AMI) o la Xarxa de 
Municipis per l’Economia Social i Soli-
dària (XMESS); aquestes aportacions es 
redistribuiran cap a entitats del municipi.

En segon lloc, s’han modificat les Orde-
nances Fiscals, per tal d’adequar els ingres-
sos procedents dels tributs a les necessitats 
de finançament de l’Ajuntament. En el cas 
de l’IBI, el tipus impositiu que s’aplica als 
immobles passarà del 0,694% al 0,729% 
sobre el valor cadastral. Aquest re càlcul 
suposarà un increment en la recaptació 
de 105.652 euros més, consolidant els 
ingressos de l’Ajuntament i dotant-lo 
d’un major múscul financer.

L’altre taxa que es modifica és la de reco-
llida d’escombraries per dos motius. En 
primer lloc, per l’entrada en vigor de la 
Llei 7/2022, de 8 d’abril, que obliga als 
Ajuntament a que el cost del servei de 
recollida d’escombraries estigui cobert, 
per la taxa que suporten ciutadans i co-

merciants, del 100%. En segon lloc, per-
què l’import de la taxa no s’ha modificat 
des de l’any 2013: en aquest darrer any 
2023, el cost del servei ha estat de 838.565 
€, mentre que amb els rebuts de taxa 
d’escombraries es cobreix poc més de la 
meitat: 420.000 €. A més d’anar en con-
tra del que estableix aquesta llei, resulta 
anti econòmic haver de destinar més de 
400.000 euros a l’any per acabar de cobrir 
el cost de la recollida d’escombraries. Per 
aquests motius s’ha modificat l’import de 
la taxa, que amb el nou import en cobrirà 
el 60% del cost del servei. 

Taxa escombraries comercials 2023 Taxa escombraries comercials 2024

Comerços alimentació 275,10 € Comerços alimentació
316 € anuals  

(a repartir en 4 rebuts)
Altres comerços (perruqueries, farmàcies, estancs) 200 € Altres comerços (perruqueries, farmàcies, estancs) 230 € (“)

Tallers mecànics 214 € Tallers mecànics 246 € (“)

Oficines, despatxos i serveis 150 € Oficines, despatxos i serveis 173 € (“)

Supermercats  (>500 m2) 1309 € Supermercats  (>500 m2) 1.505 € (“)

Residències geriàtriques (per cada plaça) 18,30 € Residències geriàtriques (per cada plaça) 21 € (“)

Indústries (superfície edificada <500 m2) 366,80 € Indústries (superfície edificada <500 m2) 422 € (“)

Indústries (superfície edificada <800 m2) 611,40 € Indústries (superfície edificada <800 m2) 703 € (“)

Indústries (superfície edificada >800 m2) 856 € Indústries (superfície edificada >800 m2) 984 € (“)

Bars-restaurants (superfície <100 m2) 672,50 € Bars-restaurants (superfície <100 m2) 773 € (“)

Bars-restaurants (superfície <200 m2) 917 € Bars-restaurants (superfície <200 m2) 1055 € (“)

Bars-restaurants (superfície <500 m2) 1169 € Bars-restaurants (superfície <500 m2) 1344 € (“)

Bars-restaurants (superfície <1000 m2) 2335 € Bars-restaurants (superfície <1000 m2) 2685 € (“)

Bars-restaurants (superfície >1000 m2) 3502 € Bars-restaurants (superfície >1000 m2) 4027 € (“)

Hostals/hotels (superfície <100 m2) 150 € Hostals/hotels (superfície <100 m2) 173 € (“)

Hostals/hotels (superífice < 200 m2) 400 € Hostals/hotels (superífice < 200 m2) 460 (“)

Hostals/hotels (superfície < 500 m2) 856 € Hostals/hotels (superfície < 500 m2) 984 (“)

Hostals/hotels (superfície <2000 m2) 2567,80 € Hostals/hotels (superfície <2000 m2) 2953 (“)

Hostals/hotels (superfície >2000 m2) 4279,60 € Hostals/hotels (superfície >2000 m2) 4922 (“)

Quadre explicatiu variació de la taxa d’escombraries: 

Taxa Escombraries Domèstiques 2023 Taxa Escombaries Domèstiques 2024

Habitatges agrupats
111 € 
anuals

Habitatges agrupats
167 € anuals

(a repartir en dos rebuts)

Habitatges aïllats
124 € 
anuals

Habitatges aïllats
186 €

(a repartir en dos rebuts)

Finalment, l’Ajuntament preveu, a falta 
de dades definitives, rebre de l’Estat 
963.000 euros en concepte de partici-
pació en tributs que gestiona l’Adminis-
tració Central, com ara l’IRPF o l’IVA. 
L’import que s’estima es xifra en 963.000 
euros. Cal tenir en compte que, per 
rebre aquesta aportació, els ajuntament 
estan obligats a complir una tramitació 
administrativa i presentar documentació 
requerida. L’any 2019, l’Ajuntament 
no va lliurar aquesta documentació en 
temps i forma, fet que va suposar que 
l’Estat hagi realitzat retencions a comp-
te d’aquests ingressos per compensar 
aquesta errada administrativa. 
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Projectes

El Consistori restudiarà  per complet el projecte 
de tancament de la Pista Martí Gil per tal que 
sigui una instal·lació més apropiada i polivalent

El Projecte de tancament de la 
Pista es considera una inversió 
cabdal per al municipi, ja que 
es tracta de l’únic espai que 

permet la pràctica d’activitats esporti-
ves i esdeveniments amb gran afluència 
d’espectadors en un espai cobert. 

La necessitat de tancar completament la 
pista i que esdevingui un pavelló ve de 
lluny. I és que el fet de trobar-se oberta 
pels laterals genera que, per exemple, 
la pràctica d’esports o l’assistència com 
a públic a una competició esportiva es 
converteixi en un autèntic suplici a causa 
de les inclemències del temps. 

La tramitació administrativa, però, ha 
topat en tres ocasions amb el mateix 
obstacle: un mal càlcul de l’import d’ad-
judicació de les obres. L’abril de 2022 
es va licitar, per primera vegada, per 
gairebé 600.000 euros. Cap empresa es 
va mostrar interessada en participar en 
aquest projecte. Tot i modificar a l’alça 
el preu fins al 719.000 euros, al setembre 
del 2022 la convocatòria torna a quedar 
deserta. 

Després d’haver sortit a licitació tres vegades consecutives i 
no haver aconseguit que cap empresa s’interessi, l’Ajuntament 
de Collbató ha decidit reformular completament el projecte 
de tancament de la Pista Martí Gil. Per tal d’aprofitar una 
subvenció atorgada per la Diputació de Barcelona, el consistori 
la reinvertirà en altres projectes del municipi, com ara un pla 
d’asfaltat o la instal·lació de càmeres de videovigilància.  

Projecte infrafinançat 

 i amb mancances tècniques

Amb una subvenció atorgada per la Di-
putació de Barcelona de 390.000 euros, 
la tercera licitació, que s’ha dut a terme 
aquest octubre passat, va tornar a quedar 
deserta. Davant d’aquesta situació, es va 
comprovar que l’import de la licitació es-
tava mal calculat, amb una diferència del 
40% respecte de l’import mínim necessari 
per tal de realitzar aquesta actuació. 

Més enllà del càlcul erroni del projecte, 
una lectura més acurada del mateix deixa-
va entreveure mancances que haguessin 
obligat, en cas d’haver-se dut a terme les 
obres, a refer les instal·lacions al cap de 
pocs anys. Un exemple és la manca de 
previsió d’un sistema de climatització: 
la ventilació es reservava en exclusiva a 
uns llistons metàl·lics a la façana, amb la 
qual cosa no es garantia que es donessin 
les condicions mínimes per a l’ús de la 
pista, ni a l’hivern ni en ple estiu. 

Aprofitament dels fons 

El projecte, ara en revisió, es trobava 
parcialment finançat per la Diputació 
de Barcelona, que n’aportava 390.000 
euros. Com que administrativament no 
es podia aprofitar aquest ajut per al nou 
projecte, per una qüestió de terminis, el 
Consistori ha decidit reaprofitar aquesta 
aportació mitjançant l’impuls d’altres pro-
jectes tècnics, considerats també prioritaris 
i d’interès general per a tota la població. Per 
una banda, es començarà un pla integral 
de reasfaltat de carrers del municipi i de 
reparació de voreres. I en segon terme, 
s’instal·larà un sistema de càmeres de vi-
deovigilància amb lectura de matrícules a 
totes les entrades  i sortides del municipi.

L’objectiu de l’Ajuntament és que, du-
rant aquest mandat, no tan sols es refaci 
el projecte de tancament de la Pista 
adaptant-lo a les necessitats reals de la 
població, sinó també aconseguir que les 
obres es duguin a terme durant aquesta 
legislatura. 

LES DATES CLAU: 
•  ABRIL 2022:  Es liciten les obres per un total de 599.556,50 €. La convocatòria queda 

deserta

•  JUNY 2022:  Es modifica el projecte inicial. Pressupost incrementat fins als 719.327,30 €

•  SETEMBRE 2022:  La segona licitació torna a quedar deserta. 

•  OCTUBRE 2022:  Diputació de Barcelona atorga una subvenció a l’Ajuntament per finançar 
el tancament de la Pista, per valor de 390.000 €. 

•  Desembre 2022: Es refà el projecte tècnic encarregant-ho a un estudi extern, per valor 
de 2.662 €. La modificació consisteix en dividir el projecte en lots més petits. 

•  Setembre 2023: Es torna a licitar el projecte de tancament de la pista, ara reduït, per 
449.753 euros. Tercera convocatòria també deserta.

Imatge del projecte anterior de tancament de la pista.
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Inversions

L’objectiu del Consistori és posar al dia la via pública i equipaments 
municipals, per una banda, i impulsar cultura popular per una altra, 
tenint en compte les demandes de la ciutadania i a les necessitats de 
manteniment. Cal tenir en compte que aquesta modificació pressu-

postària afecta partides del pressupost del 2023, per la qual cosa no afecta als 
comptes del 2024 i, per tant, no disminueix el capítol d’inversions previst per 
al proper exercici. 

En matèria d’obres públiques, les inversions que s’executaran seran, per una banda, 
l’arranjament de la vorera que dona accés a l’Institut, al carrer Tarragona (22.000 €); 
l’adquisició de jocs infantils per a parcs municipals i de mobiliari urbà com ara bancs 
i papereres (40.000 €); així com el tancament dels Jardins de Can Rogent (8.800 €). 
També es portarà a terme una inversió en equipaments municipals. En aquest 
sentit, es reconstruirà el vas i la coronació de la piscina (22.000 €); es substi-
tuirà la caldera de l’Escola La Salut (55.000 €); es modificarà l’antic local dels 
Serveis Socials; es reformarà l’espai que ocupa actualment l’ADF (12.100 €); 
i s’adquirirà un cinemòmetre (18.000 €). Per tancar el paquet d’inversions, 
l’Ajuntament de Collbató també procedirà a l’adquisició de diferents elements 
per a la celebració d’actes públics. A més, s’ha dotat d’una partida dedicada 
íntegrament a la promoció de la cultura popular amb la renovació dels ves-
tits dels Gegants de Collbató, la Marta i el Mansuet; la construcció d’un nou 
gegantó; o la renovació del vestuari de la Colla de Diables.

El Ple aprova noves 
inversions a la via pública, 
equipaments municipals  
i elements de cultura popular

L’Ajuntament ha dut a terme una modificació de crèdit dels 
romanents de tresoreria del pressupost del 2023 per tal de dur a 
terme una sèrie de despeses urgents i inajornables, per un import 
global de 246.000 €. 

Nova caldera Escola La Salut (55.000 €)

Tancament Jardins Can Rogent (8.800 €)

Coronació i vas piscina municipal (22.000 €)

Jocs infantis i mobiliari urbà (40.000 €)

Arranjament vorera accés Institut (22.000 €)

Elements cultura popular (vestits gegants, vestuari Colla de Diables) (15.000 €
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El Ple del passat mes de no-
vembre va servir per donar a 
conèixer la reclamació efec-
tuada per part de CONGIAC, 

empresa concessionària de la distri-
bució de l’aigua, d’un deute acumulat 
des de l’any 2022 amb un acumulat 
de prop de mig milió d’euros. L’abril 
de l’any passat, la companyia va co-
municar oficialment al llavors equip 
de Govern que l’Ajuntament li devia 
219.000 euros. En aquell moment, el 
Consistori no va respondre a aquesta 
petició, ni per donar-se per assaben-
tat, ni per comunicar a l’empresa el 
seu acord o desacord amb aquesta li-
quidació. Tampoc durant el traspàs de 
poders, un cop celebrades les eleccions 
i amb l’entrada del nou equip de Go-
vern, l’anterior Alcalde va esmentar 
aquesta circumstància. 

Aquest passat novembre, CONGIAC 
envia una segona comunicació, on in-
dica que preveu que Collbató li deurà, 
aquest 2023, altres 236.000 euros. És a 
partir d’aquesta reclamació que l’actual 
consistori coneix l’existència de la re-

Aclarir el deute amb Congiac  
i invertir per reduir el consum d’aigua,  
claus de la gestió de l’aigua

clamació corresponent a l’any anterior. 
Així, davant d’aquest deute sorpresa de 
prop de mig milió d’euros, el consistori 
l’ha feta pública i resta a l’espera de, un 
cop rebuda la liquidació definitiva de 
CONGIAC, que es preveu arribi el proper 
abril, estudiar si correspon el pagament 
d’aquestes quantitats reclamades. 

Tot i la sorpresa produïda per aquesta 
reclamació, l’Ajuntament continua amb 
el seu objectiu de millorar l’estat de la 
infraestructura de l’aigua de Collbató, 
per tal d’evitar les constant pèrdues i 
fuites del subministrament. En aquest 
sentit, un recent informe mostra que, 
tot i que Collbató supera en termes 
absoluts, les causes s’han de buscar en 
el baix rendiment de la xarxa de sub-
ministrament, i no a un us negligent 
de l’aigua per part dels ciutadans. El 
mal estat de la xarxa, amb materials 
obsolets, i la manca crònica d’inversió 
són la causa d’aquesta situació. A això 
també contribueix l’estructura del mu-
nicipi, amb una gran extensió i una gran 
quantitat de metres de canonades (uns 
setanta quilòmetres de tubs). 

Pla d’inversions

L’Ajuntament, per tal d’intentar revertir 
aquesta situació, té programades una 
sèrie d’actuacions a la infraestructura, 
amb l’objectiu de millorar la detecció de 
fuites i anar renovant  la xarxa, cercant 
els punts més conflictius. De fet, als 
pressupostos del 2024 es preveu una 
partida de 676.000 euros. 

L’actuació més urgent és la rehabilitació 
del dipòsit de Can Dalmases, amb un cost 
de 157.000 €. Aquesta instal·lació és de 
vital importància, ja que tota l’aigua que 
arriba des de la potabilitzadora d’Abrera 
passa per aquest dipòsit. 

Altres obres previstes són la revisió de 
vàlvules reguladores de pressió, l’inici 
d’una campanya de detecció de fuites 
a partir de gener, o el desdoblament 
de la canonada que subministra aigua 
al dipòsit del Pujolet, entre d’altres. Es 
preveu que aquestes actuacions puguin 
resoldre els problemes de dotació d’aigua 
al municipi, alhora que aquesta quedi 
per sota dels llindars definits al Pla de 
Sequera de la Generalitat de Catalunya. 

Noves tarifes

Per altra banda, CONGIAC ha presentat 
un increment de tarifes de subministra-
ment d’aigua, les quals no s’havien revisat 
des de fa més d’una dècada.  Aquests preus 
revisats s’aplicaran a partir del rebut del 
mes de l’abril de l’any vinent, i tenen l’ob-
jectiu de no tornar a generar un resultat 
negatiu similar al dels dos anys anteriors.

Medi ambient

TARIFES VIGENTS ANY 2023 NOVES TARIFES ANY 2024

DOMÈSTIC PREU DOMÈSTIC PREU

Bloc 1 (fins 18 m3 trimestre) 0,3155 €/m3 Bloc 1 (fins 18 m3 trimestre) 0,7506 €/m3

Bloc 2 (19-27 m3) 0,7773 €/m3 Bloc 2 (19-27 m3) 1,5013 €/m3

Bloc 3 (28-45 m3) 1,7462 €/m3 Bloc 3 (28-45 m3) 2,8524 €/m3

Bloc 4 (+ de 45 m3 trimestre) 3,9123 €/m3 Bloc 4 (46-54 m3) 3,2277 €/m3

Bloc 5 (més de 54 m3) 3,8282 €/m3

COMERCIAL PREU COMERCIAL PREU

Bloc 1 (fins 18 m3 trimestre) 0,7728 €/m3 Fins 36 m3/trimestre 1,9516 €/m3

Bloc 2 (19-27 m3) 1,4490 €/m3

Bloc 3 (28-45 m3) 2,5358 €/m3 Més de 36 m3/trimestre 3,8282 €/m3

Bloc 4 (+ 45 m3) 6,1945 €/m3

L’Ajuntament afronta aquest mandat amb l’objectiu de 
millorar la gestió del servei de distribució d’aigua. Amb 
l’objectiu de reduir el consum i les fuites d’aigua i millorar 
una xarxa amb mancances que s’arrosseguen des de fa 
anys, ara el consistori es troba amb un presumpte deute de 
mig milió d’euros acumulat a l’anterior legislatura.  

Dipòsit d'aigua de Can Dalmases.
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El Ple de novembre va aprovar 
una modificació de l’Ordenança 
reguladora de la Deixalleria. 
Aquest canvi, que s’aplicarà 

a partir del mes de gener, comporta 
una modificació de l’horari d’obertura, 
seguint les demandes de la ciutadania, 
així com la instauració d’un nou hora-
ri diferenciat a l’hivern i a l’estiu, per 
aprofitar la llum natural.

Amb el canvi aprovat, l’horari 

d’atenció a la ciutadania passa 

a ser el següent:

•  De dimarts a dissabtes: de 

16 a 20 h (estiu) i de 15 a 19 h 

(hivern).

• Divendres, dissabte i 

diumenge de 10 a 13.30 h.

A més, es modifica el reglament en relació 
amb les tasques de poda als domicilis parti-
culars. Cal tenir en compte que la majoria 
de les veïnes i veïns de Collbató viuen en 
habitatges unifamiliars aïllats. Doncs bé, 
durant l’època de poda es permetrà que els 

La deixalleria municipal amplia el seu horari i 
obrirà els matins de divendres a partir del gener

particulars puguin lliurar fins a cinc saques 
en una setmana, presentant una declaració 
responsable conforme que ells mateixos 
han dut a terme la poda de l’arbrat i els 
arbustos del seu habitatge.

Es recorda, per altra banda, que l’ús de 
la deixalleria comporta una bonificació 
que s’aplica en la taxa de recollida d’es-
combraries:

 Freqüència d’ús de la deixalleria Reducció de la taxa

     De 6 a 12 vegades / any 10 %

     De 13 a 24 vegades / any 15    %

La deixalleria de Collbató és un servei 
gratuït per a la ciutadania, on s’han de 
portar aquells residus reciclables, espe-
cials, contaminants i/o perillosos que no 
són objecte del servei de recollida Porta 

a Porta, com ara: fusta, restes vegetals, 
roba, ferralla, envasos de pintura, dis-
solvents, vernissos, medicaments, piles, 
fluorescents, aparells elèctrics, o runa, 
entre d’altres. 

La modificació de l’horari 
d’obertura s’adapta també a les 
temporades d’estiu i d’hivern 
per tal d’aprofitar el màxim 
possible les hores de sol.

Medi ambient
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El contracte de serveis de reco-
llida de residus porta a porta 
i neteja viària (PaP) subscrit 
entre l’Ajuntament de Coll-

bató i INNOVIA COPTALIA, es va 
iniciar l’1 de setembre de 2018 i va 
finalitzar el 31 d’agost de 2022. Des de 
llavors, el servei es presta en règim de 
pròrrogues forçoses (quatre, fins el dia 
d’avui), atesa la inviabilitat econòmica 
del contracte. Aquesta inviabilitat, 
que l’anterior equip de govern va ser 
incapaç de corregir, va provocar, per 
exemple, que l’empresa prestatària 
del servei no acceptés la pròrroga 
voluntària del termini de durada, i 
que, per dues vegades (novembre 
2022 i abril 2023) l’Ajuntament hagi 
hagut d’acordar la declaració de de-
sert dels corresponents expedients 
de contractació d’aquest servei, ja 
que cap empresa el va trobar atrac-
tiu. La traducció en diners d’aquest 
desgavell ha consistit, per exemple en 
relació amb la tercera de les pròrro-
gues forçoses, que l’Ajuntament hagi 
de pagar a l’empresa prestatària, una 
indemnització de 59.458,62 € durant 
6 mesos. Aquesta lamentable situació 
serà corregida per l’actual equip de 
govern mitjançant l’adjudicació d’un 
contracte pont quin preu s’ adeqüi  a 
la realitat del servei que es presta, i 
quina durada màxima està prevista 
sigui de dos anys, fins que s’implanti 
un nou sistema de recollida o s’adap-
ti a les necessitats actuals l’existent, 
amb adequació, en qualsevol cas, a la 
normativa estatal que entra en vigor 
l’any 2025, i que preveu el pagament 
per generació (computar la generació 
real de residus de cada llar o comerç i 
definir l’import de la taxa en funció de 
la quantitat i tipus de residus generats).

Per si això no fos suficientment greu, 
des del primer dia d’execució del 
contracte es constata que el servei 
de recollida PaP del vidre presenta 
problemes, en tant que l’horari de 
recollida previst segons el contrac-
te és incompatible amb l’horari de 
funcionament de la planta de destí 
d’aquest residu (la planta tanca abans 
de que el residu arribi a la planta). 
Davant d’aquesta situació, l’anterior 

Medi ambient

L’actual equip de govern de l’Ajuntament de Collbató 
posa ordre en el caòtic contracte de serveis de 
recollida de residus porta a porta i neteja viària

equip de govern, en comptes de mo-
dificar el dia de recollida, de dissabte 
a qualsevol altre dia laborable, i així 
evitar la disfunció horària, adopta, per 
exemple, des del 15 de febrer de 2020, 
una solució consistent en no portar 
directament el vidre recollit a la planta 
de destí final, com indica el contracte, 
sinó que realitza un transvasament a 
una planta intermèdia (La Pobla de 
Claramunt) i d’aquesta, un altre dia, 
a la de destí final. Les factures corres-
ponents a aquesta despesa extra les ha 
anat pagant l’Ajuntament, a raó d’uns 
15.000 € anuals. Per posar fi a aquesta 
anòmala situació, l’actual equip de 
govern ha adoptat dues mesures. La 
primera, aprovar la modificació del 
canvi de dia de recollida del vidre 
de dissabte a dimecres, amb efectes 
des del dia 1 de setembre de 2023. 
La segona, procedir al rescabalament 
dels imports pagats indegudament, 
mitjançant el requeriment a INNOVIA 
COPTALIA del pagament d’un import 
de 78.561,56 €, corresponents a les 
quantitats assumides per l’Ajuntament 

de Collbató per la gestió del vidre del 
PaP des del 23 de març de 2019 fins al 
30 de novembre de 2022, i els mesos 
de gener i febrer de 2023. 

En últim terme, comentar que l’actual 
equip de govern s’ha vist obligat a 
incrementar la taxa de residus, un 
50% la domèstica i un 15% la comer-
cial, per donar compliment a una Llei 
estatal aprovada l’abril de 2022, i que 
obliga a que en un termini de 3 anys 
(2025) la taxa en qüestió reflecteixi el 
cost real total (100%) de la prestació 
del servei. Aquest increment implica 
que els ingressos, durant l’exercici 
2024, cobriran el 64,53% del cost del 
servei, front el 50,26% que cobrei-
xen a dia d’avui. L’anterior equip de 
govern, en any electoral, no va tenir 
el coratge necessari per començar a 
donar compliment a la Llei, ja que per 
aconseguir un increment progressiu 
de la taxa, el primer augment hauria 
d’haver-se produït de cara a l’1 de 
gener de 2023. Insistim, a escassos 4 
mesos de les eleccions municipals del 
maig de 2023.   



Millores

Coincidint amb la festivitat de 
Tots Sants, l’Ajuntament ha 
dut a terme una sèrie d’actu-
acions urgents de manteni-

ment del Cementiri. La més destacada 
ha estat que s’han pintat tots els nín-
xols de la part antiga, que feia molts 
anys que no es duia a terme. L’objectiu 
de l’Ajuntament és que, durant el pri-
mer semestre de 2024, es pinti també 
la part que es va ampliar als anys 1990, 
la qual no ha estat pintada mai. 

A banda de la pintura, es va aprofi-
tar per arreglar diversos desperfectes 
a tot el recinte, en especial esquerdes, 
llambordes mogudes a causa d’arrels 
d’arbres i arbustos, reparació i neteja 
del paviment, canvi de teules trencades, 
o la substitució de la porta del magat-
zem de la instal·lació, ja que l’anterior 
estava molt deteriorada i no permetia 
l’accés a aquest espai. Una adequació 
de la zona enjardinada de l’entrada, així 
com de l’espai reservat al Dol Perinatal 
van acabar de definir aquests treballs 
de manteniment i posada al dia de les 
instal·lacions. 

Una altra de les novetats d’aquest any va 
ser que es va ampliar l’horari d’obertura 
especial del Cementiri per Tots Sants, 
sent del 27 d’octubre al 5 de novembre de 
9 del matí a 6 de la tarda. L’Ajuntament 
té, així mateix, la intenció d’aprovar un 
Reglament del Cementiri Municipal. 
Aquesta eina, que es vol aprovar durant 
el segon semestre de l’any, permetrà 
definir els usos i activitats que es duen 
a terme a la instal·lació, i ordenar de 
forma més eficient els procediments 
administratius amb els quals s’autoritzen 
les cessions de nínxols, la prestació de 
serveis funeraris o les tasques de man-
teniment i conservació de l’Ajuntament 
envers aquest equipament.

L’Ajuntament posa al dia el cementiri municipal 
amb unes actuacions que continuaran al 2024 
i amb l’objectiu d’adequar la seva regulació
Durant 2024 continuaran 
els treballs de pintura i 
manteniment, mentre 
es prepararà el text del 
Reglament d’Ordenació 
d’aquestes instal·lacions.

Nou aspecte de la part antiga del Cementiri
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25 N

Collbató ha commemorat 
recentment el 25N, Dia In-
ternacional de lluita per a 
l’eliminació de les violències 

masclistes, amb tota una programació 
especial que ha pretès conscienciar i 
posar el focus en totes les violències 
masclistes i condemnar-les. Una àmplia 
oferta d’activitats, celebrades conjunta-
ment amb entitats del municipi, per con-
tinuar manifestant tolerància zero cap 
a qualsevol tipus de violència masclista. 

Collbató commemora el 25N
L’Ajuntament es compromet a conti-
nuar garantint els drets de les víctimes 
de violència, el dret a la seguretat, el 
dret a la integritat física i psicològi-
ca, el dret de la salut, a l’educació o el 
dret a la participació social i política. 
 
Aquest 25N ha estat un cop més, el 
compromís per la llibertat de les do-
nes a fer una societat més lliure. De 
fet, l’ajuntament està treballant en el 
primer Pla d’Igualtat, una mostra més 
que des del consistori es treballa per 
erradicar qualsevol mena de desigualtat 
en l’àmbit local. 

La Regidoria d’Igualtat i 
LGTBI ha organitzat una 
programació d’activitats 
i tallers amb motiu del 
25N, el Dia Internacional 
contra les violències 
envers les dones. 

Actes culturals, esportius i divulgatius van centrar la commemoració del Dia internacional contra les violències envers les dones 
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Benestar animal

Collbató es posa al dia adaptant l’ordenança de 
tinença de mascotes a la Llei de Benestar Animal

La creixent sensibilitat social en-
vers el benestar dels animals ha 
motivat la modificació en l’or-
denança municipal amb la fina-

litat de garantir al màxim la protecció 
i benestar dels animals, garantir una 
tinença responsable i reduir al màxim 
les pèrdues i els abandonaments d’ani-
mals. Alhora, es busca garantir una bona 
convivència entre aquells veïns i veïnes 
que no tenen animals de companyia. 

Els canvis més destacats de la nova orde-
nança fan referència al nombre màxim 

L’Ajuntament de Collbató modifica l’ordenança de tinença responsable d’animals 
domèstics, establint per primera vegada la regulació dels nuclis zoològics, i 
encetant mesures per posar ordre a les colònies de gats.

d’animals domèstics que es podran tenir 
a un domicili. S’estableix un màxim de 
cinc animals de la mateixa espècie. En 
el cas de tenir mascotes de diferents 
espècies (gossos, gats i fures), podran 
ser fins a vuit, sempre i quan es tracti 
d’habitatges unifamiliars aïllats. A partir 
d’aquesta xifra, els ciutadans hauran de 
sol·licitar a l’Ajuntament una llicència 
per constituir un nucli zoològic. 

Un dels aspectes més importants per 
garantir una vida digna dels animals 
domèstics és la seva inscripció al cens 

municipal. Amb l’entrada en vigor de 
la nova ordenança, l’Ajuntament durà 
a terme una campanya per tal que els 
veïns puguin regularitzar la inscripció 
dels seus animals de companyia al re-
gistre municipal. 

Tanmateix, l’ordenança també modi-
ficarà el fet de donar aliments al car-
rer d’infracció lleu a infracció molt greu, 
i per tant augmentat el preu de la sanció. 
Aquest canvi serà el primer pas per 
regular les colònies de gats existents 
al municipi.
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Festa Major

La participació i la gran aflu-
ència de públic a cada un dels 
actes programats van ser les 
protagonistes. Més de 5.000 

persones La música va tenir un pes 
important, amb actuacions com ara el 
tour de Flaixbac Va Parir, els concerts 
de Xiula i Les que Faltaband o la par-
ticipació d’artistes locals com Bulky. 
Altres actes, com l’emotiu Homenatge 
a la Gent Gran, el tradicional Cerca-
vila, la representació de l’obra teatral 
“Una qüestió d’amor (D’humor), els 
campionats amateur de futbol sala i 
basquet, o el sopar popular de diven-
dres van omplir tot un cap de setmana 
d’actes per a tota la família.  La Festa es 
va veure acompanyada per un ambi-
ent cívic i l’absència d’incidències, amb 
una estreta col·laboració entre enti-
tats, Ajuntament i cossos de seguretat. 

Per altra banda, cal destacar que s’es-
tà enllestint la creació de la Comissió 
de Festes de Collbató. Aquest òrgan 
d’assessorament servirà per afavorir 
la participació ciutadana en l’organit-
zació d’actes festius. De moment s’està 
treballant amb entitats del municipi 
per definir aquest instrument que serà 
plenament operatiu al 2024. 

La Festa Major de Collbató, 
que es va dur a terme del 
14 al 18 de setembre, 
va comptar amb una 
gran varietat d’activitats 
adreçades a tots els públics. 
Una festa que ha estat 
protagonitzada pel civisme i 
la qualitat dels espectacles 
i activitats, especialment 
marcades per la cultura 
popular i tradicional.

Collbató clou una Festa  
Major participativa i amb  
una programació de qualitat
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Festa Major

Diferents actes duts a terme durant la festa major. 



Reconeixement als esportistes Collbatonins!

Breus

MARC PEDRÓ
Practica curses d’ultradistància per la muntanya i ja ha 
competit en grans proves com una cursa de 24 hores a 
Andorra, una de 130 km a Gran Canària i dues vega-
des l’Ultra Pirineu de 100 km de recorregut. Entrena 
cada matí amb el seu entrenador José Granadero, 
que també ha guanyat diverses curses a Collbató. La 
seva idea és continuar treballant per poder enfron-
tar-se a curses d’ultradistància per aconseguir batre 
el seu somni: La Ultrace de Montblanc de 170 km. 

MARCEL BARRACHINA
El jove collbatoní Marcel Barrachina es va proclamar, 
el passat diumenge, 20 d’agost, Campió d’Europa U15 
a Les Menuires, zona dels Alps de França. En aquesta 
competició de descens de muntanya de bicicleta hi 
participen els millors corredors de tots els països 
d’Europa, de categoria sub15. A més, anteriorment, 
el 13 d’agost, ja havia guanyat el campionat francès de 
descens de bici de muntanya! Barrachina competeix 
en descens, un esport que consisteix a baixar per un 
circuit en una pista de muntanya amb molta inclinació 
i diversos obstacles, com ara arrels, salts o pedres.

LLUC MACIÀ
L’esportista i escalador Lluc Macià, de Collbató i que 
competeix amb el Club Excursionista Esparreguera, 
es va proclamar campió de Catalunya de corda el 
passat dissabte 21 d’octubre a la sala Golem de Bla-
nes. A més, durant el setembre de 2023 també va 
competir a la Copa Catalana d’escalada on va posar 
en pràctica el seu lideratge imposant-se també a la 
prova final amb tres tops en onze intents i tres tops 
en vuit intents respectivament.

SERGI GARCÍA I ARIADNA MARTÍNEZ
Sergi García i Ariadna Martínez, de Collbató, van 
demostrar estar en un nivell de forma molt alt 
guanyant la tercera edició del rallysprint de Vilanova 
d’Escornalbou, en el marc del campionat de rallysprints 
de Catalunya, el passat dissabte 7 d’octubre. La parella 
porta competint junta des de l’any 2017 guanyant 
diversos ral·lis, cal remarcar que l’any 2018 van 
aconseguir el campionat de Catalunya de rallysprint. A 
més, han aconseguit classificar-se primers al Campionat 
de Catalunya de Rallyesprint en la categoria de 1600 cm3.



Per què us vau interessar a col·labo-

rar amb la Creu Roja?

Tot va començar amb la idea de fer un 
projecte d’acompanyament i vam veure 
que el millor camí per aconseguir-ho era 
a través de l’Ajuntament. Serveis Socials 
a Collbató ens va obrir les portes i ens 
va recomanar que la millor manera era 
fer-ho a través de la Creu Roja, que ja 
tenia projectes socials al municipi, com 
el Banc d’Aliments.

I com van rebre la vostra proposta?

Doncs igual de bé que a l’Ajuntament. 
Vam parlar amb la responsable de la 
Creu Roja als municipis de Montser-
rat i ens va assessorar perquè el nostre 
projecte pogués tirar endavant. A partir 
d’aquí, ens va convidar a assegurar-nos 
a nosaltres i als nostres futurs usuaris, 
a través de la Creu Roja. 

Us ajuden en tot el que poden

De fet, són part imprescindible del nos-
tre projecte. L’Eulàlia i jo fem acom-
panyament, però serveis socials s’en-
carreguen de coordinar tota l’entrada i 

sortida d’usuaris que necessiten el servei 
i també de possibles nous voluntaris. 
Analitzen tots els casos de forma indi-
vidual i llavors decideixen. Elles fan tota 
aquesta gestió, perquè a més porten tota 
la vida treballant a aquest món i poden 
fer-ho molt millor que nosaltres.

Què són exactament les tasques 

d’acompanyament?

És un servei adreçat a persones grans 
que estan soles i necessiten ajuda o sim-
plement companyia. Però no només 
això, també acompanyem persones que, 
malgrat que no estan soles i les seves 
famílies els cuiden, si en algun moment 
del dia s›han de quedar soles a casa, 
nosaltres hi anem. També ajudem als 
cuidadors, siguin família o no, quan 
necessiten tenir una estona de temps 
per a ells. En aquest cas, el que fem és 
una tasca de substitució. Dintre de cada 
servei, la nostra funció dependrà de 
què necessiti l›usuari. A vegades fem 
companyia, juguem a cartes amb ells o 
els hi anem a fer la compra. Podem fer 
qualsevol cosa que no interfereixi en les 
professionals sanitàries, de geriatria o de 
tasques de la llar remunerades.

ENTREVISTA: 
VOLUNTÀRIES 
DE CREU ROJA 
A COLLBATÓ

La Montse López 
Armengol és voluntària 
de la Creu Roja a 
Collbató i, juntament 
amb la seva companya 
Eulàlia Esquius, fan 
acompanyament a 
persones que necessiten 
companyia o ajuda en el 
seu dia a dia a Collbató.

Entrevista

Quantes persones col·laboreu?

Som 3 voluntaris i hi ha 3 serveis en 
marxa i 4 usuaris que estan sol·licitant el 
servei, però estan pendents de què sor-
geixin més voluntaris. Potser s’ha de fer 
més difusió perquè entrin més persones 
a col·laborar. El perfil dels voluntaris pot 
ser molt variat, gent jove a partir de 18 
anys però també de totes les edats.

Falten voluntariats com els que feu 

vosaltres?

Sí, evidentment que en falten. Però 
sobretot falten projectes que engres-
quin a la gent per fer voluntariat. Tot 
i això, he de dir que aquí a Collbató hi 
ha molt associacionisme i molt volun-
tariat. Jo estic molt contenta de viure 
en un poble que té tanta vida activa 
pel voluntariat. A més, l’Ajuntament 
del municipi també té un paper molt 
important ja que sempre que hem fet 
alguna proposta, qualsevol regidor o 
regidora ens ha obert les portes per 
ajudar-nos en tot. La combinació entre 
un municipi amb grans projectes i idees 
i un ajuntament que dona molt suport, 
acaba donant grans resultats.

Eulàlia Esquius i Montse López, voluntàries de Creu Roja a Collbató.
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BALANÇ DELS 6 PRIMERS MESOS 
DEL GOVERN PSC-COLLBATOTS
Quan llegiu aquest article ja farà uns sis mesos 
de l’arribada al govern de PSC i COLLBATOTS. 

Un govern que el principal canvi que ha fet 
aquests mesos és en el terreny nacional. Substi-
tuint el manifest de la Flama del Canigó d’Òm-
nium, censurant les intervencions de les entitats 
sobiranistes per la Diada, sortint de l’AMI o 
traient l’estelada d’un màstil d’un espai que està 
cedit a l’ANC des del 2012. És un govern que ha 
demostrat que nacionalment no és neutre.

També trobem d’altres canvis que ni tant sols 
han reflectit en el seu acord de govern, però que 

Grups Polítics

des del primer dia també s’estan notant. Per una 
banda devaluar la gestió pública de l’aigua. El 
nostre govern va marxar al juny amb una dotació 
diària de 199 lt/hab i amb un nivell de fuita de 
12 m3/h gràcies als 2’5 M€ que hem invertit a 
la xarxa els darrers anys. Sis mesos després, en 
plena sequera la dotació ha pujat ja fins els 296 lt/
hab, la fuita s’ha disparat i la telelectura està fora 
de servei. La manca de seguiment i gestió, amb 
l’augment de tarifes sense tenir en compte l’im-
pacte econòmic en les famílies, obre les portes a 
tornar a la privatització.

Un altre servei on també ja han encaminat el 
canvi és en la recollida de residus porta a porta. 
En diverses ocasions ja han manifestat als plens 
que estan estudiant el canvi de sistema. Seria un 
greu pas enrere tornar al model de contenidors, 
en termes ecològics i ambientals. Passarem de 
ser el municipi amb millors resultats de reco-
llida de la comarca a ser els pioners de tot el 
país en canviar de model de recollida per anar 
enrere.

Afirmen contínuament que volen impulsar la 
participació ciutadana. Han creat el Consell de 
Poble, però paral·lelament han eliminat els con-
sells de participació existents com el Consell de 
Medi Ambient, la comissió de Patrimoni, de 
l’Aigua, de Residus o d’Energia. També passa 
amb la transparència, rebem informacions poc 
rellevants però curiosament s’obliden durant dos 
mesos d’informar de la pujada de l’IBI (5,04%) i 
de la taxa de residus (50%).

Vam plantejar pel pressupost 2024 actuacions ur-
gents en la xarxa d’aigua (arreglar la tele-lectura i 
una campanya de detecció de fuites), revertir la re-
tallada de 50% que fan en l’àrea d’Igualtat i contrac-
tar la redacció d’un pla director d’eficiència energè-
tica pel municipi i iniciar el camí de la comunitat 
energètica local. Cap de les propostes s’han recollit. 

És un govern que amb el nostre grup no vol 
dialogar ni consensuar, esperem que aquesta 
dinàmica vagi canviant, per respecte als nostres 
votants.

TREBALLEM
Aprofitem aquesta primera publicació després de 
les últimes Eleccions Municipals per tornar a ex-
pressar el nostre mes sincer agraïment a tots els 
veïns i veïnes que ens vàreu donar suport.

Hem obert els ulls i ens hem posat a treballar, des 
del primer dia, amb il·lusió i amb l’objectiu de re-
activar el nostre poble i millorar els serveis a la 
ciutadania, tal i com ja es demostra en els articles 
d’aquesta publicació.

De cara a aquest proper 2024 hem aprovat uns 
pressupostos que es tradueixen, principalment, 
en millores en la via pública,  serveis i  seguretat 
dels veïns i veïnes.

En els propers mesos veurem millores en el mo-
biliari urbà i parcs infantils, l’arranjament de vo-

reres, l’asfaltat de carrers i senyalització, així com 
despeses en equipaments municipals.

No deixarem enrere la resta de projectes de mo-
bilitat, cultura, patrimoni, turisme, esports, medi 
ambient i transparència, i seguirem al costat de 
les entitats del poble.

Hi ha moltíssima feina per fer per tal d’assolir 
tots els objectius que ens vàrem marcar i per 
tindre el Collbató que volem, i seguirem amb el 
nostre compromís i continuarem treballant i es-
coltant les necessitats de la gent de Collbató.

COLLBATÓ EN MARXA

La victòria obtinguda a les eleccions municipals 
ens ha permès posar Collbató en marxa amb 
l’equip que lidera la nostra alcaldessa Gemma Ro-
dríguez. Per això els i les Socialistes de Collbató 
volem agrair la confiança que veïns i veïnes van 
dipositar en el nostre projecte pel poble. Un pro-
jecte que la Gemma Rodríguez va vertebrar en 
tres eixos, un de sostenibilitat social, un de sos-
tenibilitat econòmica i un altre de sostenibilitat 
mediambiental. Tot això ampliant el focus a tots 
els barris i centrant l’atenció en les persones, tant 
votants com no votants de la nostra opció política.

Portar a terme aquesta nova manera de gover-
nar ho fem conjuntament amb Collbatots amb 
qui sumem per fer el canvi que la població de-
mana. Aquest acord de govern és satisfactori 
per nosaltres i estem convençuts que també per 
Collbató.

La nostra arribada al govern del poble, en primer 
lloc, es va centrar en l’anàlisi de l’ajuntament, dels 
serveis i del municipi amb un exhaustiu treball de 
camp. Fruit d’aquesta anàlisi s’han desenvolupat 
plans d’actuació que han d’aportar una millora 
sensible als diferents barris de Collbató.

Algunes de les accions que s’han emprès ja han 
tingut un efecte directe per totes i tots, com ha 
estat l’ampliació de l’horari de la deixalleria, l’es-
talvi econòmic pel canvi de dia de la recollida del 
vidre. En l’àmbit de les persones s’ha incremen-
tat la comunicació dels avisos de caire important 
per veïns i veïnes com fuites d’aigua, productes 

de consum domèstic i altres emergències. S’ha 
dinamitzat de nou l’agermanament amb Cazè-
res. També s’ha fet la modificació de l’ordenança 
reguladora de tinença d’animals domèstics per 
millorar la convivència al poble i adaptar-la a la 
normativa actual.

Una altra acció empresa des del govern ha estat 
reiniciar la revitalització del teixit associatiu del 
poble.

La nostra agrupació continua treballant amb il-
lusió per aportar al govern del poble les millores 
que pensem són importants per totes i tots. Vo-
lem tenir en compte tots els barris de Collbató, 
per això estem oberts a rebre les vostres idees, 
suggeriments i propostes.

Ens podeu contactar a:

collbato@socialistes.cat WhatsApp: 646 48 86 
67 Xarxes Instagram/Facebook/X: @psccollbato
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“TRABAJARÉ CON RESPONSABILIDAD 
PARA TODOS LOS VECINOS DE 
COLLBATÓ POR IGUAL”

Quería aprovechar este espacio para, en primer 
lugar, expresar mi agradecimiento  a todas las 
personas que han depositado su confianza en mí. 
Gracias por vuestro voto. Desde mi responsabili-
dad como concejal del PP, desde la oposición, de-
fenderé todas aquellas iniciativas  que sean en be-
neficio del bienestar de los vecinos de Collbató.

Afrontem temps complicats on Collbató tam-
bé rep com la resta de municipis del territori. 
Un dels temes que més preocupen a la pobla-
ció és la seguretat, amb una manca d’efectius 
que han de cobrir zones molt extenses. La 
Guàrdia Municipal pot ser dissuasiva, però 
no pot exercir de policia, cosa que ens deixa 
indefensos davant l’onada de robatoris que 
pateix el municipi. No deixarem de lluitar per 
aconseguir un poble més segur amb una poli-
cia més eficaç.

També hem d’afrontar el problema de la se-
quera amb una xarxa de subministrament en-
vellida, en la què no s’han renovat les canona-
des en la totalitat del municipi i actualment, 

patim fuites d’aigua de forma continuada. I 
per afrontar les despeses el 2024 s’inicia amb 
augment de les tarifes de l’aigua, augment de 
l’IBI i augment de les taxes d’escombraries. Si 
bé s’ha reaccionat amb les tarifes de l’aigua 
davant les propostes dels grups municipals 
de l’oposició i s’han fet modificacions en els 
trams de les tarifes de l’aigua, s’ha confir-
mat per part de l’equip de govern que aquest 
augment no eixugarà ni el deute que reclama 
Congiac, quasi 500.000 € ni la renovació de la 
xarxa. Tot i així, el ciutadà haurà d’assumir un 
augment en totes les taxes directes del consis-
tori, a més de la carestia de tots els productes 
de consum.

Tampoc s’han fet projectes de millora, ni tan 
sols un projecte de poble en tots els àmbits, 
tant d’urbanisme, com de via pública, i el nos-
tre municipi té totes les mancances que mai 

haguéssim desitjat. Desitgem un poble segur 
on poder viure amb la tranquil·litat d’un en-
torn natural fantàstic. Treballarem per acon-
seguir-ho. També volem que els actes incívics 
siguin un record del passat i posar mesures 
restrictives per aturar-los. La seguretat viària 
també és un dels nostres objectius, fent dels 
nostres carrers vies segures per a tothom i on 
els límits de velocitat estiguin garantits per no 
patir conseqüències fatals que ningú desitja. 
Seguirem treballant per millorar el nostre po-
ble i fer de Collbató un municipi segur amb 
un projecte de futur on tots hi puguem dir la 
nostra opinió. Junts per Collbató vol treballar 
pel nostre poble i per tots els veïns i veïnes 
que se l’estimen com nosaltres. Tanquem l’any 
i us volem desitjar unes molt Bones Festes, 
iniciant un 2024 que volem que esdevingui 
molt millor per a tots.

Defenderé todo aquello que se haga para mejorar 
su calidad de vida de todas las personas porque 
yo estoy a disposición de todos los habitantes del 
municipio. Piensen lo que piensen y hayan vota-
do a quien hayan votado.

Hay mucho trabajo por hacer y por mi parte no 
es mi intención poner trabas ni obstáculos al 
nuevo gobierno, más bien lo contrario, colabora-
ré y apoyaré todo lo que se haga a favor del inte-
rés de los vecinos porque ellos son mi prioridad.

El anterior gobierno dejó de lado las necesida-
des reales de los ciudadanos de Collbató y hoy el 
municipio se encuentra en un lamentable estado 
de dejadez y deterioro. Además desde el ayunta-
miento se trabajaba para una minoría y no para 
el conjunto de la ciudadanía  y yo no  quiero que 
esto vuelva a ocurrir.

Por ello, sin olvidar nunca nuestro programa, 
nuestras políticas y con el convencimiento de 
que podemos hacer las cosas bien, haremos una 
oposición responsable, negociadora, defendien-
do siempre la Constitución Española, donde todo 
el mundo tiene cabida.

Defenderemos nuestras lenguas, el catalán y el cas-
tellano, la cultura y las tradiciones y en definitiva, 
trabajaremos para todos los ciudadanos por igual, 
y esa será mi máxima prioridad. Sin dejar de vigi-
lar todas las acciones que haga este gobierno, voy 
a velar por todos mis vecinos, porque es la tarea 
que, con su confianza, me han encomendado los 
ciudadanos de Collbató y no les voy a defraudar.

Gracias por confiar en mí. 

ARTURO RUIZ. CONCEJAL DEL PARTIDO 
POPULAR

Grups Polítics
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